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Résumé .

Il est connu que la diffraction des rayons X a travers les matériaux verriers prend la forme
d'un large halo, contrairement aux matériaux cristallins qui prennent le motif de pics
distinctifs, en étudiant la diffraction aux petits angles (SAXS) pour les matériaux
amorphes/verre, nous pouvons recueillir beaucoup d'informations importantes sur leur
structure et leurs propriétés physiques. L'intérét pour cette technologie a augmenté de nos
jours étant donné la tendance récente de la nanoscience et de son développement, et
considérée comme une technique importante dans la recherche et I'étude des nanostructures.
De ce point de vue, nous avons essayé dans ce travail d'étudier les propriétes structurales d'un
échantillon de motif expérimental ( effets de la silice) en exploitant la diffraction des rayons X

Abstract:

It is known that the diffraction of X-rays through glass materials takes the form of a broad
halo, in contrast to crystalline materials that take the pattern of distinctive peaks, by studying
the diffraction at small angles (SAXS) for amorphous/glass materials, we can collect a lot of
important information about their structure, and its physical properties. The interest in this
technology has increased nowadays given the recent trend in nanoscience and its
development, and considered an important technique in research and investigation of
nanostructures. From this point of view, we tried in this work to study the structural properties
of an experimental pattern sample ( effects of silica) by exploiting the X-ray diffraction
refinement for powders at small values of diffraction angles, using Rietveld method to check
for peaks information of small range of diffraction angle.



